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ثثثث ثثثثث

البشرى           الجسم اعضاء معظم تصيب التى الخطيرة المراض من السل  يعتبر

الكحول          و و للحماض مقاومة جرثومة تسببها و الرئتين تصيب العموم فى  

      . معالجتها    يمكن التى المراض من السل التقليدية بالصبغة صباغتها  بعد

    , منه   الوقاية يمكن كما المضادة الدوية  .باخذ

عن          عوضا السائلة العضوية المنظفات استخدام على تركز الدراسة  هذه

. ة               الجرثوم هذه بغ بص ة الخاص ة التقليدي بغة الص فى المستخدم  الفينول

ة           جرثوم ى عل ا احتوئه ى عل ها تشخيص م ت يفية ارش جة انس عينات اخذ  تم

                            .السل

ه            ة مقارن د عن و النسيج فى السل جرثومة فحص امكننا الطرق الطرق بهذه ذه  

ة          الجرثوم بغ تص دة الجدي رق الط هذه ان دنا وج ة التقليدي الطرق ب  المستحدثة

وية            العض ات المنظف هذه وقت ال س نف فى فى و التقليدية الصبغ كفاة  بنفس

اذ            ة التقليدي بغ الص ى ف تخدم المس ول الفين عكس سامة غير و السعر  رخيصة

شراءه       عند تكلفة اكثر و سام                    .انه
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Abstract

Tuberculosis (TB) is a potentially fatal contagious disease that can affect 

almost any part of the body but is mainly an infection of the lungs. It is 

caused  by  a  bacterial microorganism,  the  tubercle  bacillus or 

Mycobacterium  tuberculosis.  TB  can  be  treated,  cured,  and  can  be 

prevented if persons at risk take certain drugs.

This  study concerned mainly in finding an alternative material to phenol 

used in traditional Ziehl Neelsen stain for staining acid fast bacilli and 

excluding  it  is   highly  toxicity  from  the  staining  solution  hence 

developing  safer  staining  method.  Certain  selective  lipophilic  agents, 

liquid organic detergents,clorax,fairy and alfa were used.

Archival  Paraffin blocks that  suggestive of TB Infection  upon diagnosis 

were reviewed , sectioned and stained .

 By these methods acid fast bacilli were detected and stained red in blue 

background. Result obtained compared very  favourably with traditional 

Ziehl Neelsen stain. In addition Detergents are efficient lipophilic agents 

and safer to handle than phenol.

In brief, the methods described here stains acid fast bacilli as efficiently 

as  traditional  carbol  fuchsin  method.  Liquid  organic  cleaners  are 

considerably cheaper.
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